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Den 16. maj 2017 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 630 MOF alm. del stillet den 5. april 2017 

efter ønske fra Mette Gjerskov (S). 

Spørgsmål nr. 630 

Ministeren bedes oplyse, om regeringen påtænker at regulere nyere dyrkningsmetoder 

som f.eks. dyrkning af jordbær i plastdækkede tunneller i det åbne land. 

Svar 

I forhold til regulering af dyrkning af jordbær i plastdækkede tunneller har jeg forelagt spørgsmålet for 

Miljøstyrelsen, som oplyser følgende: 

 

”Det lægges til grund, at baggrunden for spørgsmålet er støj som følge af dyrkningsmetoden. Det er 

sådan, at hvis en kommune modtager en klage over støjgener fra plastdækkede tunneler på en 

jordbærmark, har kommunen allerede i dag mulighed for at give et § 42-påbud efter 

miljøbeskyttelsesloven.  

 

Kommunen skal i forbindelse med sin afgørelse foretage en proportionalitetsvurdering og således en 

afvejning mellem på den ene side de beskyttelsesmæssige hensyn over for naboerne og på den anden 

side virksomhedens tekniske og økonomiske muligheder for at nedbringe støjen. Borgerne kan påklage 

kommunens afgørelse til Miljø- og Fødevareklagenævnet.”  

 

Med hensyn til udbredelsen af den beskrevne dyrkningsform har Landbrugs- og Fiskeristyrelsen oplyst 

følgende:  

 

”Der er i fællesansøgningen for 2016 om direkte støtte til landbrugsarealer indtegnet et samlet areal 

med jordbær på 1.183 ha. Landbrugs- og Fiskeristyrelsen har ikke noget overblik over hvor meget af 

dette areal, der er dækket af plasttunneller. Styrelsen skønner dog, at 10 – 20 pct. af arealet med 

jordbær er plastdækket med stigende tendens”. 

 

 

Jeg finder på denne baggrund ikke grundlag for at ændre reglerne på dette område.  

 

 

Esben Lunde Larsen / Claus Torp 
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